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Algemene Beschouwingen juni 2016, 

 

Mijnheer de voorzitter, 

 

Eind 2015 is GroenLinks toegetreden tot het college. Dat betekent 

dat we mede verantwoordelijk zijn voor het gevoerde beleid 

sindsdien. Wij hebben dat gedaan omdat wij van mening zijn dat wij 

een waardevolle toevoeging zijn voor het gevoerde beleid. En we 

kunnen nu al wel zeggen dat het merkbaar is. 

In algemene zin zijn wij tevreden met de voorliggende Voorjaarsnota 

en zullen op een aantal punten onze vragen en opmerkingen 

plaatsen.   

Het college constateert terecht een andere rol van de overheid in 

relatie tot haar burgers. In de samenleving is een tendens 

waarneembaar dat onze medebewoners zelf sturing willen geven 

aan de ontwikkeling van hun omgeving.  En dat is begrijpelijk immers 

we barsten allemaal van de ideeën, ervaringen en deskundigheid en 

waarom zouden we dat niet inzetten om met elkaar te bespreken 

hoe het verder moet met Stichtse Vecht?  Hoe bundelen we de 

denkkracht van burgers, ondernemers en vrije denkers. In steden als 

Amersfoort, Nijmegen en Uden bestaat het al, en met succes, de 

G1000, een zgn. Burgertop.  Ook steden als Almere, Amsterdam, 

Haarlem en Groningen hebben nu belangstelling. Ook kleinere 

gemeenten doen meer of bundelen de krachten, bijvoorbeeld het  

initiatief in Friesland waar 40 dorpen en 40 dorpshuizen zich buigen 

over de toekomst. Met duizend man! Overigens….de burgertop is 

een vrijwilligersinititief, Om deze initiatieven mede mogelijk te 

maken stelt BZK komend jaar 100 duizend euro beschikbaar, ter 

ondersteuning van het platform G1000.nu  

GroenLinks is van mening dat ook StichtseVecht dit programma kan 

hanteren. Wij denken namelijk dat het organiseren van een 

burgertop invulling kan geven aan uw vraag; Hoe ziet de gemeente 

er uit over 20 jaar? en zijn we daar voldoende op voorbereid?   

Onze vraag luidt, kent u het programma G1000? En bent u bereid dit 

programma in te zetten binnen Stichtse Vecht? 
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Sociaal Domein 

De transitie is een complex proces, en er wordt hard aan gewerkt 

door de wethouder, haar team en alle zorgverleners in het sociale 

domein om deze zodanig uit te voeren dat er geen inwoners achter 

blijven. Dat waardeert GroenLinks. Want hoewel het college in de 

VJN stelt dat inwoners in hun eigen kracht moeten staan, en meer 

regie moeten krijgen over hun leven, is dit helaas niet altijd mogelijk 

zonder goede steun en inzet van zorgverleners. Uit de verschillende 

sociale monitoren van 2015 blijkt dat het aantal klachten dat de 

gemeente heeft ontvangen tegen WMO besluiten zeer beperkt is. 

Dat is reden tot tevredenheid. Ware het niet dat er een reëel risico is 

dat inwoners geen klachten indienen omdat ze niet weten hoe ze dit 

moeten doen, het niet durven uit angst dat ze helemaal geen 

ondersteuning meer zullen krijgen, of denken dat het toch geen zin 

heeft. Ook al heeft de wethouder deze signalen niet ontvangen, 

zullen we dit risico zeer serieus moeten nemen. Om nu een einde te 

maken aan dit voortdurend terugkerende thema, zouden wij ervoor 

willen pleiten dat de wethouder een onafhankelijk wetenschappelijk 

onderzoek laat uitvoeren. Dat hoeft niet heel kostbaar te zijn, op het 

moment dat bijvoorbeeld studenten van Arbeid, Zorg en Participatie 

van de Universiteit Utrecht (of gewoon UU) een dergelijk onderzoek 

zouden uitvoeren. Onze vraag aan de wethouder luidt:  Welke 

mogelijkheden ziet u voor het laten verrichten van een onderzoek 

door bijvoorbeeld studenten. 

Het klimaatakkoord van Parijs leidt onvermijdelijk tot gedragsverand

ering en klimaatneutrale investeringen, die we gezamenlijk, consume

nten, bedrijfsleven en overheden, gaan dragen. Wij zijn uiteraard blij 

met de stappen die nu binnen Stichtse Vecht zijn genomen. De 

wethouder, mevrouw van Dort, heeft hierin goede initiatieven 

genomen. Het afvalstoffenbeleid is een mooie uitwerking van  

duurzaamheidsdoelstellingen om te komen tot een circulaire 

economie 
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Echter gezien de urgentie, -en afgelopen week met de hevige 

regenval is dat weer eens gebleken-  zijn we er nog lang niet. 

GroenLinks heeft ambitieuze doelstellingen voor duurzame 

nieuwbouw (NOM woningen) en renovatie van bestaande woningen. 

We danken het CDA dat hierin mee wil gaan. Wij vinden namelijk dat 

het stellen van ambitieuze doelen leidt tot het aantrekken van 

investeerders, kennis en innovatie. Aan de ene kant stimuleren we 

hiermee innovatieve ideeën en een groene economie en aan de 

andere kant besparen we fors op het gebruik van fossiele 

brandstoffen. Een win-win situatie derhalve. En dat dit kan laten 

andere gemeenten ons zien. Stichtse Vecht loopt aantoonbaar achter 

als het gaat om duurzaam bouwen. Werk aan de winkel dus. Kortom, 

kijk niet met de  ogen van 2016 naar dit doel maar kijk vooruit 

naar 2030.  

 

Na de extreme regenbuien van de afgelopen periode is het duidelijk 

dat we daadwerkelijk met een klimaatverandering te maken hebben. 

Maatregelen hiertegen nemen mogen we simpelweg niet als wens 

beschouwen maar als bittere noodzaak.  En als er geen middelen 

voor zijn dan moeten die er komen. Natuurlijk we besteden de 

komende jaren al veel geld aan het project "Kockengen waterproof" 

en vernieuwing van onze riolering; door een gescheiden rioolstelsel 

hoeven we straks overtollig regenwater niet allemaal meer te 

verwerken in onze afvalwaterreinigingsinstallaties. Echter naast deze 

noodzakelijke maar dure maatregelen liggen er veel mogelijkheden 

die bewoners zelf kunnen nemen. Bijvoorbeeld door de inrichting 

van tuinen zo te kiezen dat regenwater de grond in kan trekken, dus 

minder bestrating bijvoorbeeld. Veel mensen zijn simpelweg niet op 

de hoogte van de mogelijkheden en hier ligt dan ook een taak voor 

de gemeente om voorlichting hierover te geven. 

 

Door onze college deelname gaan wij deze uitdaging met beide 

handen aangrijpen. De wethouder duurzaamheid mevrouw van Dort 
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heeft het enthousiasme en de bevlogenheid om mensen mee te 

nemen en om dit onderwerp structureel op de kaart te zetten.  

Wij verzoeken haar dan ook om een informatieve commissie te 

organiseren waarin zij de mogelijkheden en kansen van duurzaam 

bouwen onder de aandacht brengt. En waarin zij de mogelijkheden 

voor kleinschalige en goedkope maatregelen ter voorkoming van 

wateroverlast kan laten zien. 

Vervolgens kan wat ons betreft een voorlichtingcampagne worden 

opgezet. Wij verzoeken de wethouder om aan te geven of zij in het 

najaar een informatieve commissie zou willen organiseren. 

 

Samengevat vinden wij dat het college op de goede weg zit en dat 

vooral op het onderwerp duurzaamheid nog veel te winnen valt. 

 


